

Villa Suki / Alexis Dornier

🌸 探访指数：4.2 / 5.0 | 🌴 在巴厘岛热带植被中阅读旋转方形、中央庭院与火山石楼梯

📖 空间故事

- **几何起点：**：完整正方形在近似矩形地块中旋转 45 度，四周由此形成三角形花园。观察重点不是单一立面，而是几何如何同时组织中央空洞、外围景观和回游动线。
- **重量与悬浮：**：Kerobokan 火山石楼梯以厚重体量穿入轻盈的水平楼层，圆形洞口则把光线切入石材。中央盆景、天窗和楼梯构成一条从地面到屋顶的垂直线索。
- **热带转译：**：深屋檐、分层门窗、阴影与花园并非附加装饰，而是把日本现代主义式的比例和框景原则转译到巴厘岛气候中的具体装置。

🧰 旅行者工具箱

- 📷 **绝佳体验：**：若获得合法住宿或业主许可，先从外围花园读取旋转体量，再进入首层下沉会客区，最后沿火山石楼梯抵达上层与屋顶；这个顺序最能显现内向与外向空间的差别。
- 🔍 **行家看点：**：重点比较中央空洞与四周三角形花园的尺度，以及厚重楼梯、轻质楼层和深色材料之间的对照。图纸可帮助理解现场不易察觉的 45 度旋转。
- 📖 **顺道探索：**：可把 Pererenan 的街道、海岸与 Canggu 周边当代住宅作为同一段空间阅读，但应把私人建筑与公共景点严格区分。

🚗 交通与住宿建议

- **到达基地：**：项目位于巴厘岛 Pererenan 一带。岛内道路拥堵与行程波动较大，建议以 Pererenan 或 Canggu 为住宿基地，并为车辆接驳预留充足弹性。
- **访问状态：**：Villa Suki 为私人住宅，不要把同名住宿页面自动认定为本项目。

- **预约原则：**：进入室内、庭院、泳池和屋顶前必须获得业主、运营方或设计团队明确许可；未经许可不要穿越门禁、拍摄住客或使用无人机。
- **观察方式：**：若没有访问许可，只在合法公共道路范围内停留，并避免长时间聚集。更完整的空间理解可结合项目图纸与来源摄影完成。

 **一句话总结：**旋转 45 度的方形住宅把中央静场与四周花园同时纳入几何秩序，但其私人属性要求把建筑兴趣置于访问边界之后。

Villa Suki / Alexis Dornier

🌸 **Architectural Visit Index: 4.2 / 5.0** | 🌴 **Reading a rotated square, central courtyard and volcanic-stone stair in Bali's tropical landscape**

📖 **Spatial Story**

- **Geometric Premise:** : A perfect square rotates 45 degrees within a near-rectangular plot, producing triangular gardens around its edges. The key is to see how one diagram coordinates the central void, peripheral landscape and circulation.
- **Weight and Levitation:** : The Kerobokan-stone stair pushes a heavy mass through the apparently light upper floor, while its circular opening cuts light into the stone. The bonsai, skylight and stair form a vertical sequence from ground to roof.
- **Tropical Translation:** : Deep shade, layered openings and garden thresholds translate modernist concerns for proportion and framing into devices specific to Bali's climate rather than applying them as style.

🏠 **Traveler's Toolkit**

- 📷 **Ultimate Experience:** : With legitimate accommodation access or the owner's permission, begin with the peripheral gardens, move through the sunken ground-floor lounges and finish at the upper level and roof. This sequence best reveals the shift between inward and outward space.
- 🔍 **Expert Focus:** : Compare the scale of the central void with the four triangular gardens, then read the contrast between the weighty stair, hovering floor and dark material palette. The plans make the 45-degree rotation especially clear.

- 📖 **Itinerary Addition:** : Pererenan's streets, coast and contemporary residential landscape can frame the visit, but private architecture should never be treated as a public attraction.

🚗 **Getting There & Where to Stay**

- **Arrival Base:** : The project is in the Pererenan area of Bali. Road traffic can be unpredictable, so staying in Pererenan or nearby Canggu keeps local transfers manageable while allowing generous timing.
- **Access Status:** : Villa Suki as a private residence and provides no public opening hours, ticketing or regular tour programme. Do not assume that a similarly named accommodation listing is the same property.
- **Permission:** : Enter interiors, gardens, pool areas or the roof only with explicit authorization from the owner, operator or design team. Avoid photographing occupants or using drones without permission.
- **Observation:** : Without access, remain on legal public routes and avoid lingering at the entrance. Pair the published drawings with the source photography for a fuller spatial reading.

📄 **In a Nutshell:** The 45-degree rotation brings a quiet centre and four garden edges into one geometric order, but architectural curiosity must remain secondary to the boundaries of a private home.